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§ 1 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
Den utsända dagordningen godkändes. 
 

Sida 3 (64)



Socialnämnden 

 
 

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-09-24 

§ 2 
Val av justerare och tid för justering  

Beslut  
Ordföranden Alexander Ojanne (S) och vice ordförande Jan Jönsson 
(L) utsågs att justera dagens protokoll. Ordföranden meddelade att 
justering sker fredag den 27 september 2024. 
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§ 3 
Förvaltningen informerar  

Beslut  
Nämnden lägger informationen till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialdirektör Veronica Wolgast Carstorp informerar om: 

 Budgetproposition 2025 
 Polisens HVB-rapport 
 Reformen skyddat boende 
 SiS 

  
Utredare Karin Nordmark och Sofia Linder från enheten 
Kompetenscenter barn och unga informerar om "Socialtjänstens och 
skolans samarbete för att stärka barns och ungas uppväxt". 
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§ 4 
Nämndens frågor till förvaltningen  

Beslut  
1. Socialnämnden uppdrar till förvaltningen att besvara 

"Skrivelse angående statistik över bortförda 
Stockholmselever" från Liberalerna och Moderaterna. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Skrivelse som anmäldes vid sammanträdet: 
  
Skrivelse angående statistik över bortförda Stockholmselever 
Jan Jönsson (L) 
Andrea Hedin m.fl. (M) 
  
Varje människa har rätt att leva, tro och älska som den vill i 
Stockholm. Ingen ska behöva leva under hedersförtryck. 
Liberalerna har länge drivit på för att bekämpa hedersrelaterat 
förtryck och hedersrelaterat våld för att försvara varje människas 
frihet. Som liberaler står vi alltid på den enskilda människans sida 
oavsett vem det är eller var man kommer ifrån. Våldet får aldrig 
ursäktas för att det sker under kulturell täckmantel. 
  
Staden följer sedan ett antal år tillbaka antalet oplacerade elever. 
Många av dessa elever har lämnat Sverige för kortare eller längre 
utlandsvistelse. Men vi har ingen statistik över bortförda elever, 
oftast vet man inte vet varför elever är frånvarande. Vi ser att det 
finns en ”lucka” i systemet som möjliggör att barn kan försvinna, 
där ingen har ansvaret att ha koll på var elever tar vägen när de 
skrivs ut ur skolan. Det borde finnas ett bättre system för någon typ 
av överlämning av elever, till exempel vid byte av skola. 
  
En lösning skulle exempelvis kunna vara att datasystemet slår larm 
så fort en elev skrivs ut, utan att ha skrivits in på en annan skola, 
med en spärr som omöjliggör utskrivning tills det finns en ny skola 
inskriven. 
  
Mot bakgrund av detta önskar vi svar på följande frågor: 

 Hur ser stadens system för att ha koll på hedersrelaterade 
utföranden ur landet ut? 

 Vilka åtgärder vidtas preventivt och vilka åtgärder vidtas när 
barn de facto förts ut? 

 Hur har den nya lagstiftningen börjat tillämpas i 
socialtjänsten? 

 Hur många bortförda elever rör det sig om per år? 
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§ 5 
Remiss av Motion om att centralisera handläggningen av 
ledsagning/ledsagarservice och biträde av kontaktperson  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2024/407 
SOF 2024/354 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner tjänsteutlåtandet som svar på 

kommunstyrelsens remiss. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat en motion från Emelie 
Wassermann (SD) och Gabriel Kroon (SD) om att centralisera 
handläggningen av ledsagning/ledsagarservice och biträde av 
kontaktperson. För att öka likställigheten föreslår de att staden 
upprättar en central funktion för handläggning av ovan nämnda 
insatser. Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige ger berörda 
nämnder i uppdrag att upprätta en centraliserad funktion för 
handläggning. 
Ett införande av centraliserad handläggning av en eller flera insatser 
inom verksamhetsområdet funktionsnedsättning skulle innebära en 
omfattande organisationsförändring i staden. Resultatet från 
statistikinsamlingen 2023 kan, enligt förvaltningens bedömning, 
inte anses utgöra tillräckligt underlag för att genomföra en sådan 
förändring som motionärerna föreslår. Resultatet kan dock utgöra 
ett underlag för fortsatt arbete med att säkerställa rättssäkerhet och 
likabehandling i staden när det gäller utredning, bedömning och 
tillgång till insatser. Arbetet med likställighet behöver ständigt 
hållas aktivt, det gäller samtliga insatser som ges till personer med 
funktionsnedsättning. Det bör enligt förvaltningen även fortsatt 
göras genom utbildning, riktlinjer, anvisningar och fortsatta 
diskussioner i chefsnätverk. 
Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner detta 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Yrkanden 
Alexander Ojanne m.fl. (S), Rashid Mohammed m.fl. (V), Magnus 
Runsten (MP), Jan Jönsson (L), Andrea Hedin m.fl. (M) och Henrik 
Falk (C) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
  
Gabriel Kroon (SD) yrkade 

1. att socialnämnden godkänner Sverigedemokraternas förslag 
till beslut som svar på remissen, samt 

2. att därutöver anföra följande: 
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Kommunstyrelsen har remitterat en motion från Emelie 
Wassermann (SD) och Gabriel Kroon (SD) om att centralisera 
handläggningen av ledsagning/ledsagarservice och biträde av 
kontaktperson. För att öka likställigheten föreslår de att staden 
upprättar en central funktion för handläggning av ovan nämnda 
insatser. Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige ger berörda 
nämnder i uppdrag att upprätta en centraliserad funktion för 
handläggning. 
  
En centraliserad handläggning för ledsagarservice/ledsagning och 
biträde av kontaktperson är ett viktigt steg för att öka 
likvärdigheten. De stora skillnaderna i avslag avseende servicen 
mellan stadsdelsnämnderna är anmärkningsvärd och bör föranleda 
djupare granskning. 
  

Propositionsordning 
Ordföranden ställde de framställda förslagen till beslut mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 
  

Reservationer 
Gabriel Kroon (SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/354-2 Tjänsteutlåtande - Remiss av Motion om att 
centralisera handläggningen av ledsagning/ledsagarservice 
och biträde av kontaktperson 

 SOF 2024/354-1.1 Motion om att centralisera 
handläggningen av ledsagning/ledsagarservice och biträde av 
kontaktperson 
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§ 6 
Remiss av Motion om modellen Backa barnet  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/508 
SOF 2024/376 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat en motion av Andréa Hedin (M) 
om Backa barnet. I motionen lyfts att arbetsmodellen Backa barnet 
kan bidra till att möta upp individens behov och säkerställa barnets 
rättigheter. Genom att skola, socialtjänst, hälso- och sjukvård och 
polis utgår fram samma modell med gemensam grund och 
terminologi skapas enligt motionären förutsättningar för parterna att 
tillsammans tillgodose barns rättigheter, uppmärksamma och 
bedöma barns behov och hjälpa varje barn på ett likvärdigt sätt. 
 
Förvaltningen delar motionärens syn gällande vikten av ett tidigt 
och samordnat samt likvärdigt stöd där barnets rättigheter sätts i 
centrum. 
 
I Stockholms stad finns det många aktiviteter och insatser som ryms 
under paraplybegreppet ”tidiga och samordnade insatser”. 
Förvaltningen menar att innan en ny modell som Backa barnet 
provas bör staden först se över hur det skulle påverka de etablerade 
strukturer för tidiga och samordnade insatser som redan finns i 
Stockholms stad idag. Först med vetskap om hur detta ser ut kan 
staden, i samverkan med regionen och polisen, undersöka och ta 
ställning till om det behövs och är genomförbart att införa en 
modell som Backa barnet vilken skulle innebära stora förändringar i 
nuvarande arbetssätt, verktyg och samverkansstrukturer. Viktigt 
också att utfallet av Järva stadsdelsnämnds test av 
Kronobarnsmodellen och vad som framkommer i 
forskningsprogrammet Connected Children tillvaratas innan staden 
tar ställning till ett eventuellt införande av Backa barnet. 
 
Socialförvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner 
tjänsteutlåtandet som svar på remissen. 
 

Yrkanden 
Alexander Ojanne m.fl. (S), Rashid Mohammed m.fl. (V), Magnus 
Runsten (MP), Jan Jönsson (L), Henrik Falk (C) och Gabriel Kroon 
(SD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
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Andrea Hedin m.fl. (M) yrkade 

1. att tillstyrka motionen i sin helhet, samt 
2. att därutöver anföra följande: 

  
Socialtjänstens arbete behöver ständigt utvecklas och nya arbetssätt 
prövas för att nå barn och unga. Det finns många goda exempel på 
framgångsrika lokala arbetssätt inom socialtjänsten i stadens 
stadsdelar men arbetet ser olika ut och det saknas en övergripande 
modell för att inkludera fler aktörer. Backa barnet är en modell som 
har implementerats i flera kommuner runt om i Sverige med goda 
resultat. Modellen sätter barnet i centrum och inkluderar de aktörer 
som skulle kunna stötta just det barnet utifrån det individuella 
behovet.  
  
Det finns ett grundläggande samhällskontrakt som måste värnas i 
Sverige och i Stockholm, innebärande att den som är i behov av 
samhällets stöd ska också få det, detta gäller i synnerhet barn och 
unga. Det finns flertalet exempel i närtid där detta inte tillgodoses i 
Stockholm, senast exemplifierat i socialtjänstinspektörernas rapport 
om förhandsbedömningar för barn mellan 0-12 år. Av de barn 
mellan 0-12 år som kom till socialtjänstens kännedom under 2023 
genom orosanmälningar gick en femtedel av anmälningarna inte 
vidare till utredning. Detta trots att omständigheterna är så pass 
allvarliga att vidare utredning borde ha skett. 
  
Att bara vart fjärde barn kom till tals i utredningar som rör dem är 
också allvarligt. Barnsamtal sker inte i den utsträckning de borde 
trots att vi vet att socialtjänstens bedömningar blir säkrare och att 
barnens behov framkommer tydligare när deras röst också hörs. 
Det finns flera fall där allvarliga anmälningar skrivits av med ett 
enda samtal som grund och där barnets berättelse helt saknades. 
Barn som lever i en utsatt situation löper mycket högre risk för 
kriminalitet eller andra destruktiva beteenden senare i livet. Denna 
verklighet rimmar illa med stadens lagstadgade ansvar för de 
brottsförebyggande arbetet, den nya socialtjänstlagen och andra 
lagar, så som barnkonventionen. 
  
Backa barnet-modellens gemensamma grund, språk och 
terminologi skapar förutsättningar för parterna att tillsammans 
tillgodose barns rättigheter, uppmärksamma och bedöma barns 
behov och hjälpa varje barn på ett likvärdigt sätt. Samma 
lokalpolisområde kan behöva ha två helt olika arbetssätt, beroende 
på vilken kommun det berör, psykiatri och vården kan ha lokala 
samarbeten med kommunen på den ena platsen men vara helt 
bortkopplad i en annan. Så kan det inte fortsätta och vi behöver ha 
ett gemensamt arbetssätt. Här kan modellen Backa barnet vara en 
väg framåt som bör prövas i Stockholm. 
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Propositionsordning 
Ordföranden ställde de framställda förslagen till beslut mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 
  

Reservationer 
Andrea Hedin m.fl. (M) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/376-2 Tjänsteutlåtande - Remiss av Motion om 
modellen Backa barnet 

 SOF 2024/376-1.1 Motion om modellen Backa barnet 
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§ 7 
Remiss av Motion om att reformera stadens insatser för 
hemlösa  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2024/377 
SOF 2024/377 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har till socialnämnden remitterat en motion från 
Andrea Hedin (M). I motionen föreslås att kommunfullmäktige 
beslutar att reformera utbudet av insatser för hemlösa i enlighet med 
motionens intentioner. Motionären har identifierat några särskilt 
utsatta grupper för vilka motionären anser att insatserna behöver ses 
över. Dessa grupper är personer med allvarlig psykisk ohälsa, 
personer i prostitution och människohandel samt äldre personer i 
hemlöshet. 
 
Förvaltningen instämmer med motionären om att det är viktigt att 
Stockholms stad kontinuerligt utvecklar arbetssätt för att möta 
behoven hos de som lever i eller som riskerar att hamna i hemlöshet 
och redovisar i tjänsteutlåtandet aktuella inriktningar och pågående 
utvecklingsarbete kring de målgrupper motionären identifierat som 
särskilt utsatta. 
 
Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Yrkande 
Alexander Ojanne m.fl. (S), Rashid Mohammed m.fl. (V), Magnus 
Runsten (MP), Henrik Falk (C) och Gabriel Kroon (SD) yrkade 
bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
  

Yrkande 
Jan Jönsson (L) yrkade 

1. att i huvudsak bifalla motionen, samt 
2. att därutöver anföra följande: 

  
Vi delar motionärens uppfattning både vad gäller behovet av ett 
levande utvecklingsarbete inom stadens arbete mot hemlöshet, samt 
de prioriterade målgrupperna hemlösa med psykisk ohälsa, 
personer utsatta för trafficking och prostitution och äldre i 
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hemlöshet. Det är målgrupper som Liberalerna flera gånger påtalat 
behovet av ett förstärkt arbete för. Tillsammans med företrädare 
från regionen har vi förespråkat att läkare bör ingå i stadens 
uppsökande team riktat mot personer i akut hemlöshet, just för att 
bättre kunna nå och hjälpa personer som lider av psykisk ohälsa. 
Samtidigt som vi delar motionärens bild och välkomnar förslagen 
så vill vi understryka behovet av att finansiering för att reformerna 
ska kunna genomföras.  
  

Yrkande 
Andrea Hedin m.fl. (M) yrkade 

1. att tillstyrka motionen i sin helhet, samt 
2. att därutöver anföra följande: 

  
Stockholm har länge varit ett föredöme i Sverige när det kommer 
till arbetet med att möta människor i hemlöshet. Viktiga reformer 
som Tak över huvudet-garantin och Bostad först tillkom under 
moderat ledarskap i Stockholm. Dagens utmaningar med hemlöshet 
är inte identiska till gårdagens och det finns goda skäl att se över 
och reformera det stöd som erbjuds till de individer som saknar ett 
hem och som kommer i kontakt med staden. De målgrupper som 
motionen hänvisar till bör vara särskilt prioriterade.  
  
Då hemlösheten är ett samhällsproblem i skärningspunkten mellan 
flera olika politiska områden behöver staden också samarbeta med 
andra aktörer. Vi ser därför med oro på hur beroendevården i 
Regionen nedmonteras och hur det kan innebära ett ökat antal 
hemlösa med beroendeproblematik i Stockholm. Vi ser också med 
stor oro på den bristande jämlikheten mellan de olika stadsdelarna 
när det kommer till att möta de som är i behov av samhällets stöd. 
De utpekade målgrupperna är särskilt utsatta och det är viktigt att 
ett helhetsgrepp tas kring dessa olika målgrupper då de ofta faller 
mellan stolarna.  
  

Propositionsordning 
Ordföranden ställde de framställda förslagen till beslut mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 
  

Reservationer 
Jan Jönsson (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
  
Andrea Hedin m.fl. (M) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
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Handlingar i ärendet 
 SOF 2024/377-2 Tjänsteutlåtande - Remiss av motion 

angående att reformera stadens insatser för hemlösa 
 SOF 2024/377-1.1 Motion om att reformera stadens insatser 

för hemlösa 
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§ 8 
Remiss av Motion om att dömda till samhällstjänst 
genom Frivården ska göra rätt för sig  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2024/513 
SOF 2024/378 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har till socialnämnden remitterat en motion från 
Dennis Wedin (M). I motionen föreslås att kommunfullmäktige 
beslutar att: 

 Stockholms stad uppdrar Kommunstyrelsen att ta fram en 
strategi för stadens samordning med frivården om 
arbetsplatser för samhällstjänst, samt att inrätta en 
samordningsfunktion med uppdrag att utveckla samverkan 
mellan staden och frivården. 

 Stockholms stad uppdrar trafiknämnden och 
servicenämnden att där det är möjligt och säkert ordna 
arbetsplatser dugliga för frivårdens klienter. Prioriterade 
arbetsplatser bör vara inom park- och naturskötsel, 
gaturenhållning samt klottersanering. 

 
Förvaltningen är enig i att det skulle kunna finnas lämpliga 
uppgifter inom stadens verksamheter som skulle kunna passa för 
samhällstjänst men menar att andra remissinstanser så som 
exempelvis arbetsmarknadsförvaltningen har bättre förutsättningar 
att ta ställning i ärendet och då även i frågor om konkurrensrisk med 
övriga arbetsmarknadsåtgärder som bedrivs i Stockholms stad. 
 
Förvaltningen har ett pågående samverkansarbete med 
Kriminalvården med ett brottsförebyggande uppdrag, där 
avdelningen för strategi och utveckling har en samordnande roll. 
 
Förvaltningen har slutligen även ett pågående arbete med en 
projektorganisation som leder omställningen till en ny 
socialtjänstlag (SOU 2020:47), där en utvidgning av det 
brottsförebyggande arbetet föreslås, varför förvaltningen inte ser 
behov av att inrätta separata samordningsfunktioner vid sidan av 
pågående omställningsarbete. 
 
Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner 
tjänsteutlåtandet som svar på remissen. 
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Yrkanden 
Alexander Ojanne m.fl. (S), Rashid Mohammed m.fl. (V), Magnus 
Runsten (MP), Henrik Falk (C) och Gabriel Kroon (SD) yrkade 
bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
  
Andrea Hedin m.fl. (M) och Jan Jönsson (L) yrkade 

1. att tillstyrka motionen i sin helhet, samt 
2. att därutöver anföra följande: 

  
Remissinstanserna framhåller en rad relevanta aspekter i 
remissvaret, men missar viktiga poänger i förslaget. Stockholms 
stad har en unik möjlighet att bidra till lösningen på ett påtagligt 
problem inom frivården och samhället i stort: bristen på 
arbetsplatser för personer dömda till samhällstjänst. Samtidigt står 
staden inför egna utmaningar med brist på arbetsinsatser inom 
områden som park- och naturskötsel samt gaturenhållning, där 
klienter från frivården kan göra en stor skillnad och genom sina 
insatser göra rätt för sig. 
  
Det är viktigt att klargöra att motionen inte handlar om att 
konkurrera med den reguljära arbetsmarknaden, utan om att fylla 
ett konkret behov som redan finns inom stadens verksamheter, där 
det i dagsläget råder brist på utförare av vissa arbetsuppgifter och 
där den stadens egna insatser inte räcker till. Arbetsuppgifter som 
skräpplockning, klottersanering och parkunderhåll är områden där 
stadens kapacitet kan stärkas utan att skapa 
arbetsmarknadskonkurrens. Dessa uppgifter utförs ofta av tillfällig 
eller maskinell arbetskraft och skulle inte tränga undan vanliga 
arbeten, utan istället komplettera stadens insatser och öka 
tryggheten i det allmänna rummet. Ett bra sätt för personer dömda 
för att ha påverkat samhället negativt, kunna göra rätt för sig och 
återvinna det förtroendet bland sina medmänniskor. 
  
Det konstateras att det redan pågår ett samarbete med 
Kriminalvården inom brottsförebyggande arbete, och att en ny 
socialtjänstlag är under implementering. Men motionens 
intentioner om att skapa en samordningsfunktion är inte en onödig 
dubbelinsats. Istället skulle en central samordningsfunktion kunna 
förbättra effektiviteten i att identifiera och matcha lämpliga 
samhällstjänstplatser inom stadens olika förvaltningar. Detta skulle 
minska bördan på de existerande strukturerna och förbättra 
samverkan med frivården, något som frivården själva efterfrågar.  
  
Slutligen är det viktigt att nämna att detta förslag är en del av en 
helhet där staden tar sitt ansvar och stöder frivården i deras arbete 
med att erbjuda klienter placering med signifikant samhällsnytta för 
Stockholm. Staden har de senaste åren enbart mottagit en handfull 
personer och Kriminalvården uppger att det är svårt att hitta 
platser Och för att detta arbete ska ta i beaktande befintlig 
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verksamhet inom berörda förvaltningar krävs en tydlig strategi och 
en systematisk funktion. Således bör motionen bifallas i sin helhet.  
  

Propositionsordning 
Ordföranden ställde de framställda förslagen till beslut mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 
  

Reservationer 
Andrea Hedin m.fl. (M) och Jan Jönsson (L) reserverade sig mot 
beslutet till förmån för det egna gemensamma yrkandet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/378-2 Tjänsteutlåtande - Remiss av Motion om att 
dömda till samhällstjänst genom Frivården ska göra rätt för 
sig 

 SOF 2024/378-1.1 Motion av Dennis Wedin (M) om att 
dömda till samhällstjänst genom Frivården ska göra rätt för 
sig 
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§ 9 
Remiss av  Motion om att vräka våldsutövare  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2024/520 
SOF 2024/380 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har till socialnämnden remitterat en motion från 
Andrea Hedin (M). 
 
I motionen föreslås att kommunfullmäktige beslutar att Stockholms 
stad tillsammans med AB Familjebostäder, Stockholmshem och 
Svenska Bostäder får i uppdrag att göra en översyn av 
uthyrningspolicyn för att underlätta/säkerställa att den som utsatts 
för misshandel inte vräks. 
 
Förvaltningen instämmer i motionärens beskrivning av 
omfattningen av våld i nära relationer och behovet av att tidigt 
upptäcka och erbjuda insatser för att bryta våldet. Förvaltningen 
ställer sig positiv till åtgärder som underlättar för våldsutsatta och 
deras barn att få eller behålla ett stadigvarande boende. 
Förvaltningen menar dock att det i en del fall av säkerhetsskäl inte 
är möjligt för den våldsutsatta och eventuella barn att bo kvar i den 
befintliga bostaden. Frågan om stadigvarande boende behöver av 
nämnda anledning därför angripas på flera sätt. Stadigvarande 
boende är en prioriterad fråga för förvaltningen och det pågår flera 
uppdrag kring hur detta ska kunna förbättras, bland annat genom 
budgetuppdraget ”Bryt upp”. 
 
Frågan om de juridiska förutsättningarna för att vräka en person 
som utövat våld, dessutom i ett tidigt och förebyggande skede, samt 
överlåta kontraktet till den våldsutsatta ligger utanför förvaltningens 
kompetensområde och besvaras därför bättre av andra 
remissinstanser. 
 
Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner 
tjänsteutlåtandet som svar på remissen. 
 

Yrkanden 
Alexander Ojanne m.fl. (S), Rashid Mohammed m.fl. (V), Magnus 
Runsten (MP), Henrik Falk (C) och Gabriel Kroon (SD) yrkade 
bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
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Andrea Hedin m.fl. (M) och Jan Jönsson (L) yrkade 

1. att tillstyrka motionen, samt 
2. att därutöver anföra följande: 

  
Vi välkomnar förvaltningens positiva inställning till motionens 
intentioner. År 2023 anmäldes 37 908 fall av misshandel där den 
utsatta var bekant med gärningspersonen och under samma tid 
konstaterades 10 fall av dödligt våld där offer och förövare hade en 
parrelation. Våld i nära relationer är ett av vår tids stora 
samhällsproblem och förekommer mellan närstående i såväl 
heterosexuella som samkönade relationer samt inom andra familje- 
och släktrelationer. Den vanligaste formen av våld i nära relationer 
utövas emellertid av en man mot en kvinna som han har eller haft 
en relation med. Inte sällan finns det barn med i bilden.  
  
Boende är en central fråga för att säkerställa tryggheten för de som 
drabbas av våld i en nära relation. För dessa personer kan en 
bostad vara avgörande för personens överlevnad men också för att 
ta sig vidare i livet. Det är därför viktigt att staden, tillsammans 
med privata aktörer, säkerställer att ingen tvingas stanna kvar i en 
otrygg miljö eller tvingas fly från sitt hem på grund av att förövaren 
står på hyreskontraktet. I de fall som den våldsutsatta har en 
hotbild mot sig kan det fortfarande vara aktuellt att placeras på ett 
skyddat boende initialt och frågan om att säkerställa platser på 
skyddade boenden ska inte blandas ihop frågan om att hitta ett 
långsiktigt hållbart boendealternativ.  
  
Som Sveriges största kommun och med ett stort bostadsbestånd har 
vi ett särskilt ansvar att visa vägen och hitta nya sätt att stötta den 
som utsatts för hot och våld. En likalydande motion har antagits av 
kommunfullmäktige i Göteborg och vi ser inga skäl till att 
Stockholm inte kan följa efter. 
  

Propositionsordning 
Ordföranden ställde de framställda förslagen till beslut mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 
  

Reservationer 
Andrea Hedin m.fl. (M) och Jan Jönsson (L) reserverade sig mot 
beslutet till förmån för det egna gemensamma yrkandet. 

Sida 19 (64)



 
 

Socialnämnden 

 
 

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-09-24 

 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/380-2 Tjänsteutlåtande - Remiss av motion att 
vräka våldsutövare 

 SOF 2024/380-1.1 Motion om att vräka våldsutövare 
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§ 10 
Remiss av Motion om att utveckla de skolsociala teamen  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2024/610 
SOF 2024/386 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialnämnden har fått en remiss om en motion från Jan Jönsson 
(L), gällande att utveckla de skolsociala teamen I motionen 
framhålls att skolan är den främsta skyddsfaktorn för unga 
människor och att socialtjänsten ska stötta skolans lärande uppdrag. 
Mot bakgrund av detta vill motionären vidareutveckla de 
skolsociala teamen och föreslår att kommunfullmäktige ska besluta 
om: 

1. att arbetsmodellen skolsociala team sprids till samtliga 
stadsdelar 

2. att rutiner utvecklas så att skolsociala teamen får en naturlig 
koppling till socialtjänstens utredningsenheter 

3. att uppdraget till de skolsociala teamen breddas från endast 
skolfrånvaro till att kunna arbeta med elever som uppvisar 
beteenden som på andra sätt är svåra för skolor att hantera 
på egen hand. 

 
Förvaltningen ser positivt på att arbetssättet skolsociala team ska 
finnas i alla stadsdelsförvaltningar, vilket det också gör sedan ett 
par år tillbaka. Motionärens förslag om att de skolsociala teamen 
ska ha en naturlig koppling till socialtjänstens utredningsenheter 
stödjer förvaltningen delvis eftersom det är relevant i enskilda 
ärenden, men inte som en organisatorisk grundpremiss för arbetet. 
Förvaltningen instämmer inte i förslaget om en utökad målgrupp för 
de skolsociala teamen. 
 
Socialförvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner 
tjänsteutlåtandet som svar på remissen. 
 

Yrkanden 
Alexander Ojanne m.fl. (S), Rashid Mohammed m.fl. (V), Magnus 
Runsten (MP), Andrea Hedin m.fl. (M) och Gabriel Kroon 
(SD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
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Jan Jönsson (L) och Henrik Falk (C) yrkade 

1. att bifalla motionen, samt 
2. att därutöver anföra följande: 

  
Skolan är den enskilt viktigaste skyddsfaktorn för ungas framtid. 
Socialtjänsten ska därför bidra till att stabilisera skolgången för 
barn och unga som behöver sociala stödinsatser. De skolsociala 
teamen är en viktig del i den förstärkta samhandling mellan 
socialtjänsten och skolan som påbörjades av Liberalerna 
föregående mandatperiod. 
  
Vi delar dock inte uppfattningen att målgruppen för de skolsociala 
teamen är begränsad till elever med upprepad eller längre 
frånvaro. I kriterierna för de riktade statsbidragen för just 
skolsociala team står att ”med skolsocialt team avses i 
förordningen en grupp med personal från skolan och socialtjänsten 
som samverkar för trygghet och studiero och för att öka elevernas 
närvaro i skolan. Genom deltagande i skolsociala team ges 
socialtjänsten förutsättningar att i ett tidigt skede arbeta 
tillitsskapande och förebyggande.” Vi menar därför att det ligger i 
skolsociala teamens uppgift att verka för trygghet och studiero 
generellt, samt ges möjligt att arbeta förebyggande i skolans miljö. 
  
Socialtjänstens uppgift i skolan är inte att överta det lärande 
uppdraget utan att erbjuda sociala stödinsatser till elever i behov 
av det. Det är viktigt att skolans personal i första hand kan fokusera 
på skolans lärande uppdrag, medan socialtjänsten behöver stötta 
skolsituationen genom andra insatser som gör lärandet möjligt. 
Skolan behöver givetvis ha specialpedagogisk kompetens, men 
exempelvis antisociala beteenden, kriminalitet och drogmissbruk 
faller inte inom den specialpedagogiska kompetensen, utan snarare 
inom socialtjänsten och i vissa fall barn- och ungdomspsykiatrin.  
  
Socialtjänst och skola möter samma barn och eftersom skolgången 
är så central i barn och ungas liv blir det naturligt att socialtjänsten 
har möjlighet att komma i kontakt med barnen där. Synsättet att 
”socialtjänsten inte ska lösa skolans problem” är numera förlegad. 
Elevers lärande i skolan är inte ”skolans problem”, det är ett behov 
hos barn och unga som socialtjänsten behöver fokusera på, då all 
forskning samstämmigt pekar på skolframgång som viktigaste 
skyddsfaktor. Uppfattningen att socialtjänstens insatser skulle börja 
först när skoldagen är slut tillhör ett stuprörstänk som behöver 
upphöra för att verklig samhandling ska fungera. I förarbetena till 
den nya socialtjänstlagen kommer det explicit att framgå att 
”Socialtjänsten behöver därmed i sitt förebyggande arbete också 
arbeta med målgruppens skolrelaterade problem och stödja en 
positiv utveckling”. 
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Propositionsordning 
Ordföranden ställde de framställda förslagen till beslut mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 
  

Reservationer 
Jan Jönsson (L) och Henrik Falk (C) reserverade sig mot beslutet 
till förmån för det egna gemensamma yrkandet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/386-2 Tjänsteutlåtande - Remiss av Motion om att 
utveckla de skolsociala teamen 

 SOF 2024/386-1.1 Motion om att utveckla de skolsociala 
teamen 
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§ 11 
Remiss av Motion om ett utvecklat värderingsarbete i 
skolan  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS 2024/609 
SOF 2024/387 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
En motion från Jan Jönsson (L) har inkommit med förslag att staden 
ska ta fram ett koncept för värderingsarbete i förskolan och skolan 
som bemöter destruktiva mansnormer i samhället i stort och på 
sociala medier. 
 
Förvaltningen vill framhålla det värderingsarbete som redan gjorts 
och pågår i staden. Det är önskvärt att de vuxna som barn och unga 
möter på sina olika arenor har en tillräcklig samsyn och 
gemensamma verktyg för att förebygga våld. MVP som utvecklats 
för skola, fritid och föräldrar möjliggör ett sammanhållet 
våldspreventivt arbete och förvaltningen föreslår att ett fortsatt 
värderingsarbete bygger vidare på detta. 
 
Socialförvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner 
tjänsteutlåtandet som svar på remissen. 
 

Yrkanden 
Alexander Ojanne m.fl. (S), Rashid Mohammed m.fl. (V), Magnus 
Runsten (MP)  Andrea Hedin m.fl. (M), Henrik Falk (C) och 
Gabriel Kroon (SD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Jan Jönsson (L) yrkade 

1. att bifalla motionen, samt 
2. att därutöver anföra följande: 

  
Vi välkomnar det arbete som görs i staden med MVP men anser 
samtidigt att det bör spridas i snabbare takt, samt breddas för att 
nå fler. Motionens förslag handlar dock om ett bredare 
värderingsarbete än enbart våldsprevention genom MVP. Vi anser 
att skolan behöver kunskap om destruktiva antidemokratiska 
värderingar. Som framgår av motionen så har flertalet 
förskollärare, lärare och annan skolpersonal aldrig fått någon 
utbildning i hur destruktiva värderingar hos elever ska bemötas, 
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trots att läroplanerna för samtliga skolformer föreskriver ett aktivt 
värdegrundsarbete 
  
Kunskap om destruktiva mansnormer och våldsprevention genom 
MVP är en viktig del men även högerextrema, antidemokratiska och 
våldsbejakande värderingar behöver bemötas. Inte minst krävs mer 
kunskap av förekomsten av kodord och symboler på sociala medier, 
i klotter och annan kommunikation, för att kunna identifiera och 
förhindra radikalisering. Här anser vi att det bör ske ett utbrett och 
organiserat värderingsarbete i skolan för att nå ut till barn och 
unga. 
  

Propositionsordning 
Ordföranden ställde de framställda förslagen till beslut mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 
  

Reservationer 
Jan Jönsson (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/387-2 Tjänsteutlåtande - Remiss av motion om ett 
utvecklat värderingsarbete i skolan 

 SOF 2024/387-1.1 Motion om ett utvecklat värderingsarbete 
i skolan 
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§ 12 
Remiss av Motion om att Stockholms stad bör inrätta en 
Nattborgmästare  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2024/518 
SOF 2024/390 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialförvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner 
förvaltningens förslag på motionen om att inrätta en 
nattborgmästare. Förvaltningen bedömer att det i de intressen som 
motionen ska omhänderta i allt väsentligt är omhändertaget genom 
tillämpningen av alkohollagens regler samt olika typer av stöd från 
stadens förvaltningar. Det finns även dialogforum i form av 
branschråd. Vidare har invånare, genom politiken, påverkan på 
Stockholms nattliv då flertalet beslut som rör Stockholms nattliv 
gällande serveringstillstånd fattas av en folkvald församling. De 
intressen som motionen ska bevaka är enligt förvaltningens mening 
redan omhändertagna genom den nuvarande organisationen. 
 

Yrkanden 
Alexander Ojanne m.fl. (S), Rashid Mohammed m.fl. (V), Magnus 
Runsten (MP), Jan Jönsson (L), Henrik Falk (C) och Gabriel Kroon 
(SD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
  
Andrea Hedin m.fl. (M) yrkade 

1. att tillstyrka motionen, samt 
2. att därutöver anföra följande: 

  
Stockholms nattliv och livescener är en viktig del av stadens 
kulturella identitet. Att kunna ta del av kultur i sitt närområde är en 
av fördelarna med att bo i en stad, men också en viktig faktor för att 
människor ska vilja resa till- och besöka Stockholm. Stockholms 
nattklubbs- och scenliv är i vår mening lika mycket av en 
tillväxtfråga som en trygghetsfråga. En levande stad är både en 
rikare och tryggare stad. 
  
I ett läge när det krävs nästan 30 kommunala tillstånd för att starta 
nattklubb och näst intill lika många för restaurangverksamhet och 
kulturaktörer för att bedriva sin verksamhet, inte minst kvälls- och 
nattetid, behövs förändring. Flera av de aktör Moderaterna träffat 
berättar om hur de aldrig kunnat ana vidden av den byråkrati de 
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skulle mötas av för att kunna genomföra sina idéer och berika 
Stockholm. Andra vittnar rent utav hur de aldrig skulle vågat sig på 
att starta något nytt i Stockholm om de från början vetat om hur 
svårt det skulle bli. 
  
När det största hindret för ett levande nattliv inte är viljan hos 
aktörerna utan byråkratin hos staden, är det vi som behöver ta de 
första stegen mot förändring och förbättring. För att fler aktörer 
ska ha möjlighet att bidra till vår stad krävs ett mer framåtlutat 
arbete av Stockholms stad – det handlar inte minst om bättre 
service och samordning. Därför behöver vi gå vidare med en 
nattborgmästare i enlighet med motionens intentioner. 
  

Propositionsordning 
Ordföranden ställde de framställda förslagen till beslut mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 
  

Reservationer 
Andrea Hedin m.fl. (M) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/390-2 Tjänsteutlåtande - Remiss av Motion om att 
Stockholms stad bör inrätta en Nattborgmästare 

 SOF 2024/390-1.1 Motion om att Stockholms stad bör 
inrätta en Nattborgmästare 

 

Sida 27 (64)



 
 

Socialnämnden 

 
 

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-09-24 

§ 13 
Remiss av Stockholms stads program för de mänskliga 
rättigheterna  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2023/1159 
SOF 2024/472 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har till socialnämnden remitterat Stockholms 
stads program för de mänskliga rättigheterna, för besvarande. 
 
Programmets syfte är att ge vägledning för stadens samtliga 
nämnder och bolagsstyrelser i arbetet med att säkerställa de 
mänskliga rättigheterna och programmets mål är att Stockholms 
stad är en öppen, jämlik och jämställd stad, fri från alla former av 
diskriminering och rasism. 
 
MR-programmet kommer på sikt att ersätta fem befintliga 
program/strategier inom området. Som komplement till programmet 
kommer ett antal handlingsplaner att tas fram. 
 
Socialförvaltningen ser överlag positivt på att staden får ett samlat, 
övergripande program för de mänskliga rättigheterna. Det är av stor 
vikt att de handlingsplaner som ska tas fram blir konkreta och 
tydliga, samt att de antas så snart som möjligt för att staden inte ska 
stå utan konkreta styrdokument på viktiga områden. Förvaltningen 
ser också att det finns det fördelar med att implementeringen av 
MR-programmet och omställningen inom socialtjänsten utifrån den 
nya socialtjänstlagen harmoniserar med varandra, då det finns 
många gemensamma beröringspunkter. 
 
Socialförvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner 
förvaltningens svar på remissen. 
 

Yrkande 
Alexander Ojanne m.fl. (S), Rashid Mohammed m.fl. (V), Magnus 
Runsten (MP), Andrea Hedin m.fl. (M) och Gabriel Kroon 
(SD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
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Yrkande 
Jan Jönsson (L) yrkade 

1. att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut, 
2. att Stockholms stads program för de mänskliga rättigheterna 

kompletteras i enlighet med som anförs nedan, samt 
3. att därutöver anföra följande: 

  
Stockholms stad ska vara frihetens stad där varje individ fritt kan 
forma sitt liv, utan att begränsas av diskriminering eller rasism i 
någon form. Vi ser dock flera brister i det föreslagna övergripande 
programmet för de mänskliga rättigheterna. 
  
En lärdom från tidigare stadsövergripande styrdokument är att de 
bör vara så konkreta som möjligt med tydliga mål och uppdrag för 
stadens nämnder och bolag. En överhängande risk är annars att det 
enbart bidrar till ökad administration utan reell förbättring. 
Styrdokument och handlingsplaner behöver kunna följas upp. Det 
föreslagna programmet är i sin nuvarande form dessvärre långt 
ifrån ett tydligt styrande dokument som nämnder och bolag kan 
förhålla sig till. Konkretisering i åtgärder och styrmedel är centralt 
för den här typen av program. 
  
Den här typen av program fokuserar ofta på information och 
kunskapshöjande insatser. Vi vill därför betona vikten av att även 
fokusera på konkreta åtgärder och stöd riktade till personer som 
drabbas, t.ex. hur de ska kunna ta tillvara sina rättigheter.  
  
Det är också anmärkningsvärt att antisemitism, afrofobi och 
hatbrott knappt ges något utrymme i programmet. Liberalerna har 
vid ett flertal tillfällen påtalat att antisemitismen skiljer sig från 
rasism och behöver adresseras specifikt. Likaså behöver ett 
program för de mänskliga rättigheterna, som tar sikte på att 
motverka all form av rasism, lyfta problematiken med hatbrott. Vad 
gäller hatbrott löper just afrosvenskar störst risk att utsättas och är 
överrepresenterade i fall med direkt våld. Stadens arbete mot 
hatbrott får inte bli en undanskymd del i ett övergripande 
styrdokument mot rasism. 
  
Vi ser slutligen problem med att ersätta nuvarande styrdokument 
innan det finns nya handlingsplaner på plats. Det riskerar att skapa 
ett glapp i pågående arbete. 
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Yrkande 
Henrik Falk (C) yrkade 

1. Att delvis godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen 

2. Att Stockholms stads program för de mänskliga 
rättigheterna kompletteras med vad som anförs nedan, samt 

3. att därutöver anföra följande: 
  
Alla människor är födda fria och lika i värde och rättigheter. För 
Centerpartiet är rätten till självbestämmande central; alla 
stockholmare ska ha rätt att bestämma över sitt eget liv och sin 
egen framtid, fria från kränkningar, diskriminering och rasism.  
  
Vi välkomnar initiativet med ett sammanhållet program för de 
mänskliga rättigheterna i Stockholm. Däremot ser Centerpartiet att 
programmet saknar de tydliga ansvarsstrukturer som är 
nödvändiga för att säkerställa effektiv implementering och 
uppföljning.  
  
Centerpartiet ser bostäder som en central mänsklig rättighet. 
Programmet för mänskliga rättigheter nämner bostad som en 
grundläggande rättighet men saknar helt resonemang, åtgärder 
eller strategier riktade mot att förbättra den dysfunktionella 
bostadssituationen i Stockholm. Denna brist är allvarlig och 
undergräver programmets trovärdighet. 
  
Stockholms bostadsmarknad i sin nuvarande form gynnar de som 
redan är etablerade på den, och stänger samtidigt effektivt ute 
många från att ta sig in. De som står långt fram i bostadskön har 
oftast redan en tryggad boendesituation. Samtidigt bor många unga 
vuxna fortfarande hemma, ensamstående föräldrar med barn 
tvingas flytta runt på osäkra andra- och tredjehandskontrakt och 
personer med samhällsbärande yrken inte kan ta emot jobb 
Stockholm.  
  
Centerpartiet har därför föreslagit att alla bostäder i allmännyttan 
ska fördelas efter behov, inte efter antal år i bostadskön. Vi måste 
även tillgängliggöra socialt hållbara bostäder för hushåll med 
begränsade ekonomiska resurser. Har man inte en trygg 
boendesituation blir det ytterst svårt att tillgodogöra sig övriga 
mänskliga rättigheter som utbildning, arbete, hälsa, privatliv, vila 
och fritid.  
  
Ett program för de mänskliga rättigheterna som inte gör minsta 
ansats till att skapa en tryggare och mer rättvis boendesituation är i 
grunden bristfälligt och behöver omvärderas för att uppfylla sitt 
syfte. Centerpartiet i Stockholm är redo att leda denna förändring 
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för att säkerställa att alla stockholmare kan leva ett fritt, värdigt 
och tryggt liv. 
  

Propositionsordning 
Ordföranden ställde de framställda förslagen till beslut mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 
  

Reservationer 
Jan Jönsson (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
  
Henrik Falk (C) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
  

Särskilt uttalande 
Andrea Hedin m.fl. (M) lämnade ett särskilt uttalande: 
  
Stockholm ska vara en stad där man kan leva i trygghet och frihet. 
Vi välkomnar därför att staden får ett mer samlat program för att 
säkerställa den visionen om allas människors lika värde och 
grundläggande rättigheter. Arbetet med att förverkliga dessa 
rättigheter får dock inte innebära att vissa grupper i samhället 
faller mellan stolarna. Vi ser en växande antisemitism i världen, 
Sverige och Stockholm vilket måste tas på allvar. Det judiska 
fotavtrycket har bidragit till det Stockholm vi känner i dag men 
judiska föräldrar vittnar om rädsla för att deras barn ska bli 
måltavlor för hot och våld idag. Rädslan har lett fram till att få 
unga judar i dag vågar bära judiska symboler. Den oron har 
politiken ett ansvar för att ta på allvar. Det har konstaterats i 
statliga utredningar att den judiska minoriteten i Sverige i minst 
utsträckning får sina rättigheter tillgodosedda av kommuner och 
regioner, det är allvarlig kritik. När Stockholm nu får ett samlat 
program för de mänskliga rättigheterna som ska gälla för samtliga 
nämnder och bolagsstyrelser är det av största vikt att den judiska 
minoritetens verklighet i Stockholm inte åsidosätts.  
  

Ersättaryttrande 
Maurice Forslund (KD) lämnade ett ersättaryttrande: 
  
En av den kristdemokratiska ideologins kärnpunkter är det unika, 
okränkbara och universella människovärdet. Rätten till sitt liv, sin 
frihet, ägande, religions- och yttrandefrihet är grundläggande 
exempel på rättigheter som vi menar knyter an till människovärdet. 
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Vår uppgift som politiker är att respektera och främja dessa 
rättigheter i vårt arbete. 
  
Ur ett lokalt perspektiv handlar det framförallt om att säkerställa 
våra medborgares rätt att vara sig själva, delta i samhället och 
demokratin, samt förverkliga sina drömmar fritt från våld, hot och 
hat. Vi välkomnar därför ambitionen att öka förståelsen för dessa 
rättigheter inom stadens organisation och att brister i dessa 
rättigheter, oaktat målgrupp, ska kartläggas. Vi instämmer i att 
arbetssätt och metoder ska tas fram för att stärka arbetet med 
mänskliga rättigheter men efterfrågar ett större fokus på 
orsaksanalyser. För att insatser och arbetssätt ska bli så 
ändamålsenliga och effektiva som möjligt krävs fokus på 
orsaksanalyser kopplat till de identifierade utmaningarna, inte 
enkom identifiering och kartläggning. 
  
Vi noterar att vänsterstyret väljer att lägga vikt vid nya faktorer 
såsom klimaträttvisa och normkritik. I en tid där nationella 
minoriteter undviker att röra sig utomhus under politiska 
demonstrationer, HBTQ-individer möter hot och hat i vissa 
stadsdelar och kvinnors frihet begränsas av otrygghet så får inte de 
första stegen i människans behovstrappa stryka på foten för 
intersektionella maktteorier utifrån klimaträttvisa och 
normfientlighet. 
  
Avslutningsvis noterar vi att styret väljer att inte lyfta ut stadens 
viktiga arbete mot antisemitism i de handlingsplaner som följer 
MR-programmet, utan att det klumpas samman med rasism. Vi 
finner det anmärkningsvärt att vissa nationella minoritetsgrupper 
bryts ut medan andra inte gör det. Inte minst mot bakgrund av den 
senaste tidens negativa utveckling för Sveriges judar och deras 
mänskliga rättigheter. Programmet bör därför även bryta ut 
antisemitism.  
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/472-2 Tjänstutlåtande - Remiss av Stockholms 
stads program för de mänskliga rättigheterna 

 SOF 2024/472-1.2 Bilaga 1 - Stockholms stads program för 
de mänskliga rättigheterna 

 SOF 2024/472-1.1 (Godkänd - R 2) KS 2023/1159 
Tjänsteutlåtande - Stockholms stads program för de 
mänskliga rättigheterna 
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§ 14 
Remiss av Nätt och jämnt – Likvärdighet och effektivitet i 
kommunsektorn (SOU 2024:50)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, Dnr KS 2024/848 
SOF 2024/566 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utjämningskommittén 2022 har haft i uppdrag att göra en bred 
översyn av systemet för kommunalekonomisk utjämning och LSS-
utjämningen samt vid behov föreslå förändringar. Betänkandet 
innehåller förslag på förändringar i inkomstutjämningen, 
kostnadsutjämningen, LSS-utjämningen samt strukturbidraget. Det 
innehåller också förslag på riktlinjer för riktade statsbidrag samt ett 
resonemang kring tillväxt kopplat till inkomstutjämning. Till 
förändringarna finns förslag på hur införandet ska ske. 
 
Socialnämnden ser positivt på att en bred översyn av det 
kommunalekonomiska utjämningssystemet i sin helhet har 
genomförts, vilket behövs med en viss regelbundenhet. 
Socialnämnden ser däremot ett stort antal utmaningar och negativa 
konsekvenser av utredningens förslag inom ramen för nämndens 
ansvarsområden. Effekten av kommitténs förslag för utfallet i 
delmodellen för individ- och familjeomsorg innebär att 1 mdkr till 
det kommunalekonomiska utjämningssystemet ska komma från 
Stockholms stads individ- och familjeomsorg. Nämnden ställer sig 
ytterst tveksam till att detta skulle vara möjligt sett till 
socialtjänstens utmaningar och ekonomiska förutsättningar. 
 
Nämnden ser positiv på att LSS-utjämningssystemet inkluderas i 
översynen då det råder stora kostnadsskillnader mellan Sveriges 
kommuner samt förslaget om att undanta personakostnadsindex i 
utjämningssystemet. Flera delar i personalkostnadsindex har varit 
problematiska, och för staden innebär förslaget en något positiv 
effekt. Socialnämnden är överlag positiv till att utredningen föreslår 
att regeringen rekommenderar införandet av statsbidragsprincipen, 
det vill säga färre riktade statsbidrag till förmån för generella 
statsbidrag. 
 
Socialförvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner 
förvaltningens svar på remissen. 
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Yrkanden 
Alexander Ojanne m.fl. (S), Rashid Mohammed m.fl. (V), Magnus 
Runsten (MP), Andrea Hedin m.fl. (M), Henrik Falk (C) och 
Gabriel Kroon (SD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Jan Jönsson (L) yrkade 

1. att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut, 
2. att komplettera remissvaret i enlighet med som anförs 

nedan, samt 
3. att därutöver anföra följande: 

  
Det är bra att utjämningssystemet som helhet utvärderats och 
föreslås uppdateras. Det hade dock varit önskvärt att göra detta 
genom ett mer löpande arbete, förslagsvis genom en kommitté som 
gör en löpande uppdatering av systemet.  
  
Samtidigt konstaterar vi att det föreslagna utjämningssystemet 
kommer att få mycket negativa konsekvenser för Stockholms stad 
och region. Liberalernas representant i den politiska kommittén 
”Utjämningskommittén 2022” har varit ensam om att värna 
Stockholms särskilda intressen, inte minst mot bakgrund av den 
allvarliga brottsligheten och segregationen i vår del av Sverige.  
  
Det är mycket problematiskt att utredningens förslag i nuläget 
skulle innebära att över en miljard till det kommunala 
utjämningssystemet ska komma från stadens individ- och 
familjeomsorg inom socialtjänsten. Liberalerna har under flera år 
påtalat behovet av att tillföra resurser till socialtjänsten, på samma 
sätt som polis och rättsväsende stärkts, för att mäkta med en ökande 
arbetsbörda och nya arbetsuppgifter. Vi anser därför att den delen 
behöver justeras för att inte ytterligare försvaga en redan 
ansträngd socialtjänst med stora utmaningar. 
  
Utjämningssystemet är viktigt för att skapa likvärdiga möjligheter 
för en fungerande välfärd i hela landet. Inte minst är det viktigt, för 
Sverige som kunskapsnation, att elever erbjuds en fullgod 
utbildning oavsett var i landet de bor. Därför är det välkommet att 
en socioekonomisk komponent nu föreslås för grundskolan likväl 
som att incitament för att fler ska genomgå gymnasieutbildning 
införs.  
  
Förslaget, likt tidigare utredningar, leder till ett antal 
uppdateringar av utjämningssystemet. Dessa uppdateringar får för 
de flesta kommuner och regioner måttliga konsekvenser men för en 
del kommuner och regioner är konsekvenserna mer kännbara – 
framförallt storstadsregionen. För Stockholms stad kommer 
utredningens förslag, om de genomförs, innebära en minst sagt 
kännbar påverkan som riskerar att hämma stadens tillväxt.  
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Propositionsordning 
Ordföranden ställde de framställda förslagen till beslut mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 
  

Reservationer 
Jan Jönsson (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
  

Särskilt uttalande 
Andrea Hedin m.fl. (M) lämnade ett särskilt uttalande: 
  
Sverige har över tid haft en för låg tillväxt. Det är en utveckling 
som gör oss fattigare. För att få ordning på Sverige måste den 
offentliga ekonomin få bättre spelregler så att hela den svenska 
ekonomin kan börja växa igen. Det kommunala och regionala 
utjämningssystemet sätter i dag uppenbart en hämsko på det målet. 
Dels genom att bestraffa kommuner och regioner som vidtar 
åtgärder för att stärka sin egen ekonomi, dels genom att bestraffa 
oss som stärker arbetslinjen lokalt med fler i arbete och en friskare 
befolkning. Ytterst genom att med bidrag premiera de kommuner 
som inte klarar av att stå på egna ben.   
  
Det är inte rimligt att nio av tio nettobetalande kommuner i 
utjämningssystemet finns i Stockholmsregionen. Stockholms stad är 
den överlägset största bidragsgivaren. I år betalar vi in cirka 
5,3 miljarder, eller knappt 5 500 kronor per invånare, detta utan att 
räkna med LSS-utjämningen på ytterligare knappt 2 miljarder 
kronor. Det innebär att cirka 10 procent av Stockholms stads totala 
skatteintäkter inte går till stockholmarna utan i stället slussas iväg 
till resten av landet. Över tid har Stockholm dessutom tvingats 
betala allt mer i skatteutjämning. 
  
Det är självklart rimligt att kommuner med sämre förutsättningar 
som de själva inte kan påverka får kompensation, och att Stockholm 
och andra kommuner är med och betalar. Att glesbygdskommuner 
får mer utjämning per invånare är inget problem i sig och fullt 
legitimt. Däremot är det inte lika självklart att både Göteborg och 
Malmö får många miljarder från utjämningssystemet varje år. 
  
En parlamentariskt sammansatt kommitté, som tillsattes av den 
förra socialdemokratiska regeringen, i syfte att göra en översyn av 
den kommunalekonomiska utjämningen har nu presenterat sitt 
förslag, som innebär att Stockholms stad ska betala ännu mer. Det 
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är helt oacceptabelt. Stockholmarna ska inte behöva se mer av sina 
skattepengar försvinna iväg till andra delar av landet. 
  
För oss moderater är det uppenbart att utredningen liksom 
regeringen behöver säkerställa ett successivt övertagande av hela 
betalningsansvaret för utjämning. Om staten vill öka utjämningen 
ytterligare så vore det enda rimliga att staten också finansierar det 
i stället för att tvinga kommunerna att ta notan. Ett 
utjämningsystem som premierar stagnation kommer aldrig att lyfta 
svensk ekonomi. Utjämningssystemet måste innefatta mål för tillväxt 
och utveckling. Bland annat genom att utvärdera dagens 
premieringsgrunder åt ett håll som bidrar till att få ordning på 
Sverige. 
  
I dag sker utjämning mellan kommuner och regioner utan minsta 
uppföljning eller kontroll från statens sida av hur 
utjämningspengarna används. Det måste ändras. Det kan inte vara 
så att de kommuner och regioner som får stora belopp 
underpresterar år efter år eller väljer att använda dem till rent 
slöseri. Ett kontrollinstrument måste till för att säkerställa 
utjämningssystemets legitimitet. Målet måste vara att slöseri med 
skattemedel ska upphöra och incitamenten att prioritera inom 
ramen för sin egen kommun- eller regionbudget måste öka.  
  

Ersättaryttrande 
Maurice Forslund (KD) lämnade ett ersättaryttrande: 
  
Stockholms stad är en av mycket få kommuner som betalar in 
pengar till det kommunala utjämningssystemet; ungefär var tionde 
kommunal skattekrona lämnar staden varje år. Mer ifall vi 
inkluderar den inbetalning Region Stockholm står för, vilket 
finansieras via regionskatten. Men stockholmarna står därtill för 
mer av utjämningen än så. Staten betalar in den stora majoriteten i 
utjämningssystemet och nästan varannan statlig inkomstskattekrona 
kommer från just Stockholmsområdet. 
  
Enligt utredningen är syftet med de föreslagna förändringarna att 
skapa rättvisa och likvärdiga ekonomiska förutsättningar för 
Sveriges kommuner att erbjuda den offentliga service svenskarna 
har rätt till. Vi delar denna ambition till fullo och ser stora fördelar 
med statliga stöd till svagare kommuner. Vi motsätter oss däremot 
skarpt att enstaka kommuners invånare får bära ett 
oproportionerligt stort ansvar för detta statliga system. Det kan inte 
anses rättvist eller likvärdigt för Stockholms skattebetalare att en 
allt större del av deras kommunala skattekronor ska tillfalla andra 
kommuner samtidigt som deras egen kommun tvingas räkna ut 
sparbeting på välfärden till följd av förändringarna. 
  

Sida 36 (64)



 
 

Socialnämnden 

 
 

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-09-24 

Vi kan bara beklaga att de föreslagna ekonomiska 
beräkningsgrunderna, och deras mycket negativa effekter för hela 
Stockholmsområdet, överskuggar andra viktiga reformer som 
utredningen föreslår. Vi välkomnar bland annat att riktade 
statsbidrag utformas så att de minimerar den administration de 
skapar i användarledet, inte minst för mindre kommuner, och att de 
är av en tillräcklig storlek för att kunna finansiera insatser av 
betydelse. Det är reformer som kan – och bör – genomföras men de 
förutsätter inte en allt mer progressiv inbetalning från 
välfungerande kommuner. Här behöver staten ta ett större ansvar 
för sitt eget system. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/566-2 Tjänsteutlåtande - Remiss av Nätt och 
jämnt - Likvärdighet och effektivitet i kommunsektorn (SOU 
2024:50) 

 SOF 2024/566-1.1 Remiss - Nätt och jämnt - Likvärdighet 
och effektivitet i kommunsektorn (SOU 2024:50) del 1 

 SOF 2024/566-1.2 Bilaga - Nätt och jämnt - Likvärdighet 
och effektivitet i kommunsektorn (SOU 2024:50) del 2  
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§ 15 
Tertialrapport 2 2024 för socialnämnden  
SOF 2024/458 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner tertialrapport 2, inklusive bilagor, 

per den 24 september 2024 med prognos för 2024. 
2. Socialnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om 

omslutningsförändringar om 60,0 mnkr avseende 
kompetensutvecklingssatsningen, sociala investeringar och 
verksamhetsbidrag. 

3. Socialnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om 13,4 
mnkr för LSS-kollo. 

4. Socialnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om 25,0 
mnkr avseende prestationsbaserad ersättning för 
familjerådgivning LOV. 

5. Socialnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om 8,0 mnkr 
avseende avvecklingskostnader inom SHIS Bostäder. 

6. Socialnämnden lämnar tjänsteutlåtandet med tillhörande 
bilagor till kommunstyrelsen. 

7. Paragrafen justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialnämnden och övriga nämnder och bolag i Stockholms stad 
gör årligen en sammanställning och analys av nämndens prognos 
utifrån perioden januari till och med augusti, mot budget och 
verksamhetens mål. Tertialrapport 2 utgör stadens delårsbokslut. 
  
Socialnämnden följer upp prognoser som bidrar till måluppfyllelse 
för kommunfullmäktiges inriktningsmål: 

1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att uppdra åt förvaltningen att återkomma med föreslagna 

åtgärder i enlighet med vad som nedan anförs.  
3. Ett Stockholm med en stabil och hållbar ekonomi med 

utbildning, jobb och bostäder för alla. 
  
Respektive nämnd beslutar om tertialrapport 2 i slutet av september, 
därefter går stadens samlade rapport till kommunfullmäktige och 
fastställs i november. 
 

Yrkande 
Alexander Ojanne m.fl. (S), Rashid Mohammed m.fl. (V), Magnus 
Runsten (MP) och Gabriel Kroon (SD) yrkade bifall till 
förvaltningens förslag till beslut. 
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Yrkande 
Jan Jönsson (L) yrkade 

1. att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut, 
2. att komplettera remissvaret i enlighet med som anförs 

nedan, samt 
3. att därutöver anföra följande: 

  
Det är bra att socialnämnden bedömer att man kommer uppfylla 
samtliga av kommunfullmäktiges tre inriktningsmål under året, 
även om reformviljan och intresset för att utveckla stadens 
socialtjänst fortsatt saknas hos den rödgröna majoriteten. Vi vill 
framförallt uppmärksamma några områden som redogörs för 
nedan. 
  
Arbetet med handlingsplanen för att förbättra socialsekreterares 
arbetsmiljö behöver prioriteras av staden. Socialtjänsten är i 
nuläget både ansträngd vad gäller arbetsbörda och utsatt i sin 
myndighetsutövning genom hot, hat och otillåten påverkan. I 
tertialrapporten beskrivs det som att staden jobbar aktivt 
tillsammans med stadsdelarna i frågan. Men fackförbundet SSR 
bedömer att arbetet enligt handlingsplanen helt avstannat i 
stadsdelarna. 
  
Den rödgröna majoriteten har återigen ägnat högst marginellt 
utrymme till HBTQ-frågor. Detta trots att det rapporteras om en 
ökad utsatthet inom målgruppen. Liberalerna har upprepade 
gånger uppmärksammat och påtalat den rödgröna majoritetens 
avsaknad av fokus på just HBTQ-frågor.   
  
Att det idéburna offentliga partnerskapet (IOP) med stiftelsen 1000 
Möjligheter avslutas är olyckligt och vi hade önskat att det hade 
permanentats istället. Det är en verksamhet som redovisat goda 
resultat vad gäller att fånga upp och ge stöd till unga utsatta för 
våld i relation. Staden har i nuläget ingen motsvarande egen 
verksamhet och det finns oavsett inget egenvärde i att staden ska 
göra allt i egen regi. Det framgår inte i vilket form den rödgröna 
majoriteten tänker sig att ett framtida samarbete med civilsamhället 
ska se ut men det är olyckligt att inte fortsätta med ett 
välfungerande IOP.  
  
I rapporten tolkas ett minskat inflöde av ärenden till Origo som 
något positivt. Vi tror snarare att det beror på att frågan om 
hedersrelaterat våld och förtryck inte uppmärksammas på samma 
sätt som tidigare. För att målgruppen ska få kunskap om vilket stöd 
som går att få behövs det riktade insatser regelbundet för att sprida 
kontaktinformation till Origo, samt göra stadens medarbetare 
uppmärksamma på tecken på att någon är utsatt för hedersförtryck.  
Tyvärr noterar vi att det fortsatt är kö till Gamlebo som är en 
väldigt uppskattad av insats för målgruppen äldre i hemlöshet. 

Sida 39 (64)



 
 

Socialnämnden 

 
 

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-09-24 

Liberalerna har länge påtalat behovet av ett Gamlebo 2 för att 
kunna möta den efterfrågan som finns och inte ser ut att avta, 
snarare tvärtom. Det framkommer också information om att det 
finns ny vägledning för stadens tak-över-huvudet-garanti (TÖG). Vi 
förväntar oss att den kommer redovisas i sin helhet inom kort. 
  
Det är glädjande de satsningar som påbörjades av Liberalerna 
föregående mandatperiod beträffande skolgången för unga som 
placeras på institution börjat uppvisa lovande resultat. Däremot är 
det beklagligt att vi fortsatt inte får del av resultaten eller kan följa 
placerade barns skolresultat på aggregerad nivå. Utan kunskap om 
hur det går för målgruppen försvåras utvärdering av olika insatser 
för att stärka deras skolresultat och ge en fullgod skolgång.  
  
I övrigt hänvisar vi till Liberalernas budgetsreservation 2024. 
  

Yrkande 
Andrea Hedin m.fl. (M) yrkade 

1. att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut, 
2. att socialnämnden leder arbetet med att lokalt genomlysa 

rutiner för förhandsbedömningar av orosanmälningar, 
3. att socialnämnden hemställer hos kommunstyrelsen resurser 

för att genomföra ändamålsenliga avtalsuppföljningar, samt 
4. att därutöver anföra följande: 

  
Moderaterna ser med stor oro på utvecklingen i Stockholm just nu. 
Antalet unga som rekryteras till gängkriminalitet och antalet 
skjutningar som sker i Stockholm når ständigt nya nivåer. Den 
exceptionella situationen ställer höga krav på både politiker och 
tjänstepersoner att arbeta på nya sätt. Trots att det i stort tyder på 
en hög måluppfyllnad för socialnämnden finns det flera orosmoln 
inom socialpolitiken i Stockholm stad.  
  
En ny socialtjänstlag står för dörren och till följd av en frånvarande 
politisk ledning finns det många skäl till oro över att staden inte är 
redo för dess införande. För att Stockholm ska kunna lyckas med en 
omställning till en mer förebyggande socialtjänst med ny 
lagstiftning i ryggen krävs att socialtjänstens viktigaste resurs, 
personalen, har förutsättningar att implementera förändringarna. 
Socialförvaltningen redogör förtjänstfullt kring hur man arbetar 
med handlingsplanen för en hållbar arbetssituation för 
socialtjänsten, vi får dock signaler att arbetet lokalt i stadsdelarna 
ofta är otillfredsställande.  
  
En hög arbetsbelastning för socialtjänsten leder till att 
socialsekreterare inte kan fullgöra sitt uppdrag. I alarmerande 
rapporter konstateras att kommunfullmäktiges riktlinjer för 
socialtjänstens handläggning inte följs i flera delar. En av fem 
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orosanmälningar ledde inte till utredning efter en 
förhandsbedömning trots att det fanns kvarstående frågor och oro 
eller så pass allvarliga uppgifter att det borde ha föranlett 
utredning omedelbart. Därtill kom enbart en fjärdedel av barnen till 
tals i förhandsbedömningarna vilket vi ser särskilt allvarligt på, 
barnperspektivet i stadens arbete behöver stärkas och inte 
försvagas. Det behövs lokala genomlysningar kring stadsdelarnas 
arbete med förhandsbedömningar av ärenden som rör barn och 
som leds av socialnämnden.  
  
I närtid har graverande uppgifter framkommit kring HVB-hem i 
landet. Polisen har genomfört en granskning som konstaterar att av 
drygt 700 granskade HVB-hem har Polisen identifierat 18 bolag 
som är verksamma på 28 platser i landet och har kopplingar till den 
organiserade brottsligheten. Underrättelsetjänsten hos Polisens 
nationella operativa avdelning (NOA) flaggar för att det finns ett 
troligt stort mörkertal då enbart en del av allt material som finns 
tillgängligt har gåtts igenom. Moderaterna har krävt en granskning 
av stadens egna avtal med HVB-aktörer för att utesluta att staden 
inte placerar barn i verksamheter som drivs av gängkriminella. Att 
socialförvaltningen enbart mäktar med en uppföljning av drygt 
hälften av de 900 upphandlade avtalen som nämnden förvaltar är 
allvarligt. Socialnämnden bör således hemställa om ytterligare 
medel hos kommunstyrelsen för att möjliggöra en bättre 
avtalsuppföljning. Det måste råda nolltolerans mot oseriösa aktörer 
bland de som tar emot barn och unga i samhällsvård.  
  

Yrkande 
Henrik Falk (C) yrkade 

1. att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
avseende T2, samt 

2. att uppdra åt förvaltningen att återkomma med ett förslag till 
åtgärder utifrån vad som nedan anförs: 

  
Centerpartiets vision för Stockholm är en grön, modern, öppen, 
trygg, hållbar, tillåtande och framtidsinriktad stad där det finns en 
mångfald av människor, företag och företagare.  
  
Stockholm har stora utmaningar men av det märks ytterst lite i 
majoritetens teritialrapport 2, alla mål uppnås. Det är som att läsa 
ett dokument från ett parallellt universum. I verklighetens 
Stockholm är utanförskapet på vissa platser är stort, kriminaliteten 
växer och Stockholm och Sverige befinner sig i en eskalerande 
våldsspiral orsakad av kriminella nätverk. Allt fler kvinnor dras in i 
gängkriminalitet vilket aktualiserar behovet av en 
avhopparverksamhet riktad specifikt mot kvinnor. Gängen måste 
bort från Stockholms gator.  
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Stockholm utgörs av lokalsamhällen. Vi måste värna dessa och 
skapa stadsdelar med egna identiteter, levande centrum och 
kvarter. För att bygga trygga lokalsamhällen krävs ett gemensamt 
krafttag. I verklighetens Stockholm är det svårt att hitta bostad och 
Stockholms skolor är hårt pressade av en stram ekonomi vilket fått 
stora konsekvenser. I vekligheten försämras flickors skolresultat på 
Järva. Planbristen försvårar för barn och ungdomar att idrotta och 
få en meningsfylld fritid. Trots det säger S-MP-V-styret nej till 
fullstora idrottshallar, nu senast på Kungsholmen och det nya 
St:Eriksområdet. Den idrottsmiljard som S-MP-V stoltserar med 
återanvänds gång på gång och urholkas när privata samarbeten 
samtidigt stoppas. 
  
Fler måste barn och unga stoppas  från att söka sig till gängen. Det 
behövs en bra skola som erbjuder goda framtidsförutsättningar och 
ett stimulerande föreningsliv som kan erbjuda en meningsfull fritid 
och fånga upp ungdomar som riskerar att hamna på glid. Vi tror att 
en nyckel till framgång är ett gott samarbete mellan alla delar i 
samhället, myndigheter och civilsamhället. Det behövs poliser och 
ordningsvakter men också nattvandrande föräldrar och ett 
engagerat föreningsliv. Centerpartiet vill att alla stadsdelsnämnder 
upprättar IOP-avtal med föreningslivet där föreningarna får 
ekonomisk ersättning mot att nattvandra. Detta i syfte att skapa mer 
trygghet i staden.  
  
Det är av yttersta vikt att olika samhällsinstanser samarbetar för att 
barn och unga ska kunna få snabb och adekvat behandling för att 
inte hamna i våldssituationer, kriminalitet eller drogmissbruk. Det 
behövs tidiga stödinsatser till barn och familjer i riskzon.  
  
Bostadsbristen är ett akut problem i Stockholm och kommunen har 
begränsade möjligheter att bevilja förtur i bostadskön till alla 
våldsutsatta kvinnor. På det saknas lösningar. Vi vet att bristen på 
boendealternativ gör att våldsutsatta väljer att stanna kvar i 
destruktiva relationer av rädsla för att bli hemlösa, detta gäller 
kanske särskilt kvinnor som har barn.  
  
Det viktigaste är inte varifrån du kommer, utan var du är på väg. 
Centerpartiet vill staka ut en hoppfull väg framåt för ett Stockholm 
som håller ihop.  Ett viktigt steg i det arbetet är att se världen och 
Stockholm med alla de utmaningar som finns. Att skriva 
måldokument där verkligheten beskrivs i rosaskimmer utan 
utmaningar är inte vad Stockholm behöver.  
  

Propositionsordning 
Ordföranden ställde de framställda förslagen till beslut mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 

Sida 42 (64)



 
 

Socialnämnden 

 
 

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-09-24 

  

Reservationer 
Jan Jönsson (L) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
  
Andrea Hedin m.fl. (M) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
  
Henrik Falk (C) reserverade sig mot beslutet till förmån för 
det egna yrkandet. 
  

Ersättaryttrande 
Maurice Forslund (KD) lämnade ett ersättaryttrande: 
  
Det är positivt att socialförvaltningen bedömer att man kommer 
uppfylla kommunfullmäktiges inriktningsmål under året, även om de 
problem som socialtjänsten dagligen ställs inför, t.ex. när det gäller 
rekrytering till organiserad brottslighet, visar på att den verkliga 
situationen inte är bekymmersfri och att den nuvarande 
målstrukturens förmåga att styra rätt därmed kan sättas i fråga. 
Även om måluppfyllelsen generellt är hög noterar vi att målet för 
andel upphandlade avtal där kontinuerlig uppföljning genomförts 
inte kommer att nås. Prognosen för helåret är att 55 procent av det 
totala antalet avtal som nämnden ansvarar för kommer att följas 
upp, mot ett årsmål på 90 procent. Givet risken att oseriösa aktörer 
etablerar sig inom sektorn är detta utfall otillfredsställande. 
Medborgarna behöver kunna lita på att deras skattemedel går till 
upphandlade aktörer som levererar med hög kvalitet och utan risk 
för att finansiera brottslighet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/458-1 Tertialrapport Tertial 2 2024 för 
Socialnämnden  

 SOF 2024/458-1.1 Bilaga 1 - Blanketter_SoN T2 2024 
 SOF 2024/458-1.2 Bilaga 2 - Ekonomisk avvikelsebilaga 
 SOF 2024/458-1.3 Bilaga 3 - Resultaträkning T2 2024 
 SOF 2024/458-1.4 Bilaga 4 - Balansräkning T2 2024 
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§ 16 
Uppföljning av  IOP Brottsofferstöd  
Uppföljning av verksamheten under perioden 1 april 2023 till 
och med 31 mars 2024 (år 2) 
2021/630 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner uppföljningen av verksamheten i 

IOP-samarbetet mellan socialförvaltningen och tre 
brottsofferjourer som ger brottsofferstöd i Stockholms stad. 

 

Sammanfattning av ärendet  
En rapport är framtagen för det andra året av partnerskapet mellan 
stadens tre brottsofferjourer och socialförvaltningen genom 
Stödcentrum för unga brottsutsatta och vittnen. Syftet med 
partnerskapet är att alla brottsoffer, vittnen och anhöriga i staden 
ska få det stöd de behöver och på ett likvärdigt sätt. 
 
Totalt har de fyra parterna hanterat 4 751 ärenden, haft 8 919 
direkta kontakter med brottsutsatta och genomfört 13 377 åtgärder. 
Brottsofferjourerna har haft ett kraftigt ökat inflöde av ärenden, en 
ökning med 34 procent jämfört med första året av partnerskapet. 
För Stödcentrum har minskningen av antal ärenden fortsatt, vilket är 
konsekvensen av ändrade rutiner vid polismyndigheten sedan 
januari 2023. 
 
De vanligaste brottstyperna är misshandel, bedrägeri, olaga hot, 
ofredande och sexualbrott. Bedrägeri är den brottstyp som har ökat 
mest för brottsofferjourerna, men misshandel är den vanligaste 
brottstypen. För Stödcentrum har misshandel och olaga hot ökat 
mest sedan första året av partnerskapet. 
 
Målen med partnerskapet är uppnådda. 
 

Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L) och Henrik Falk (C) lämnade ett gemensamt 
särskilt uttalande: 
  
Det är oroväckande att antal ärenden för Stödcentrum har fortsatt 
att minska relativt ökad mängd unga målsägande i grova brott, som 
en konsekvens av ändrade rutiner vid polismyndigheten. 
Liberalerna har lyft frågan tidigare och påtalat att staden behöver 
säkerställa att alla barn och unga i behov av stöd också nås av 
erbjudandet från Stödcentrum. Den rödgröna majoriteten har 
återkommande hävdat att åtgärder för att komma till rätta med det 
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minskade inflödet av ärenden pågår. Men av rapporten i ärendet 
framgår att minskningen fortsatt. 
  
Att barn och unga känner att det finns stöd att få efter att man varit 
utsatt för brott eller medverkat som vittne i en rättegång är 
grundläggande för att motverka en tystnadskultur. Om unga 
personer alltmer drar sig för att anmäla brott eller vittna, samtidigt 
som den grova brottsligheten kryper ner i åldrarna, blir det i 
förlängningen en fara för rättssamhället. Stödet till framförallt 
unga vittnen är redan högst bristfälligt och Stödcentrum har en 
viktig roll att fylla. Vi vill därför återigen uppmana den rödgröna 
majoriteten att vidta åtgärder för att säkerställa att alla barn och 
unga som utsatts för eller bevittnat brott erbjuds stöd från stadens 
Stödcentrum. 
 
Handlingar i ärendet 

 2021/630-14 Tjänstutlåtande - Uppföljning av IOP 
Brottsofferstöd 

 2021/630-14.1 Verksamhetsrapport år 2 IOP Brottsofferstöd 
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§ 17 
Bryt upp-program för våldsutsatta  
SOF 2024/117 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens delredovisning av 

budgetuppdraget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialnämnden har i uppdrag att i samarbete med 
stadsdelsnämnderna utforma ett enhetligt Bryt upp-program för 
våldsutsatta. 
 
I denna delredovisning redogörs för hur socialförvaltningen har 
tagit sig an uppdraget, organiserat och strukturerat uppdraget samt 
nuläge och planerad fortsättning av arbetet. 
 
Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner denna 
delredovisning av budgetuppdraget. 
 

Yrkanden 
Alexander Ojanne m.fl. (S), Rashid Mohammed m.fl. (V), Magnus 
Runsten (MP), Andrea Hedin m.fl. (M) och Gabriel Kroon 
(SD) yrkade bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
  
Henrik Falk (C) och Jan Jönsson (L) yrkade 

1. att delvis godkänna förvaltningens delredovisning av 
budgetuppdraget, samt 

2. att därutöver anföra följande: 
  
Inledningsvis vill vi betona att Centerpartiet och Liberalerna 
välkomnar att staden äntligen tar fram ett lämna-program/bryt upp-
program för våldsutsatta. Detta är något vi har efterfrågat och 
jobbat för under en längre tid. Däremot är det inte tydligt om det i 
redovisningen framkommer nya förslag eller arbetsmetoder, eller 
om det kommande programmet endast blir en sammanställning av 
vad som redan görs. Det har redan gått nio månader av året och 
det är fortfarande oklart när programmet kommer vara 
implementerat. 
 
Våld i nära relationer kan se olika ut men det går inte att blunda för 
att det oftast är kvinnor som drabbas. Över 75 000 kvinnor utsätts 
för våld av en partner varje år och 200 000 barn beräknas leva med 
våld i sin vardag. Mellan 10-20 kvinnor mördas varje år av sin 
partner. Våldet måste få ett slut och Stockholms stad måste fullt ut 
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stötta den som väljer att lämna en våldsam relation. Att stödet till 
relationsvåldsutsatta är förutsägbart, att det finns ett akut stöd, ett 
mellanstöd och ett långsiktigt och sammanhållet stöd när så krävs 
är viktigt. Det gäller i allmänhet för relationsvåldsutsatta men i 
synnerhet när det gäller personer som lämnar en hederskontext. 
  
Vi vet att det är svårt att lämna en destruktiv relation och 
Stockholms dysfunktionella bostadsmarknad gör det inte lättare. 
Rädslan att lämna en relation och kanske försätta sig själv och sina 
barn i hemlöshet är tyvärr befogad. Därför är det bekymmersamt 
att förvaltningens delredovisning, som ska ligga till grund för 
Stockholms stads bryt-upp program för våldsutsatta, inte i 
tillräcklig grad lyfter bostadsfrågan som det reella problem som det 
faktiskt är.  
  
I programmet ska det ingå stöd och hjälp till stadigvarande boende, 
vilket till en början låter lovande. Men om man läser det finstilta i 
sidfoten framkommer att endast sex månaders boendelösning skall 
räknas som ett ”stadigvarande boende”. Det framkommer även att 
dessa ”stadigvarande boenden” kan vara att hyra en lägenhet i 
andra hand, genom tillfälligt boende på SHIS Bostäder, 
inneboendekontrakt eller boende via förtursenheten. Först och 
främst, sex månader är en väldigt kort period till att bygga upp en 
raserad tillvaro med allt vad det innebär. Dessutom vet vi att 
andrahandskontrakt och inneboendekontrakt ofta är ytterst 
tidsbegränsade, vilket innebär att en relationsvåldsutsatt person, 
ibland med hemmavarande barn, alldeles för snart kommer att 
behöva ge sig ut på bostadsjakt igen. Förtur till bostad lyfts också 
som en potentiell bostadslösning för de som lämnat en våldsam 
relation men i verkligheten får en väldigt liten andel förtur till 
Stockholms hyresmarknad, trots hårt söktryck om förtur. Dessutom 
har tidigare ärenden i Socialnämnden visat att det i bedömningen 
av behov av förtur hos Bostadsförmedlingen ibland ligger den 
relationsvåldsutsatta kvinnan till last att socialtjänsten haft tidigare 
haft insatser kopplade till personen. Detta är givetvis djupt 
problematiskt och tyvärr adresseras inte den problematiken i 
delredovisningen av Bryt upp-programmet. Förhoppningsvis finns 
en plan för det från majoriteten. Ett välfungerande Bryt upp 
program måste säkerställa att det stöd som en relationsvåldsutsatt 
kan förvänta sig är förutsägbart. Men här är det inte tydligt vad 
som avgör om man får stöd till boende i andrahand i sex månader 
eller som inneboende, boende i SHIS i upp till fem år, eller för den 
delen (i teorin) en permanent bostad via Bostadsförmedlingen?    
  
Barn som tvingas flytta runt mellan tillfälliga boendelösningar och 
inte ha någonstans att kalla för ”hemma” riskerar att fara illa av 
detta. En rapport från Rädda barnen ”En plats att kalla hemma” 
understryker att barns tillit och tilltro till vuxenvärlden riskerar att 
utarmas, vilket kan få långtgående negativa konsekvenser för barns 
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livschanser. Enligt barnkonventionen har alla barn rätt till en 
levnadsstandard som är tillräckligt bra för att tillgodose deras 
fysiska, psykiska, andliga, moraliska och sociala utveckling – 
framförallt i relation till mat, kläder och bostad.  
  
Programmet behöver möta upp och komma med genomförbara, 
långsiktiga och förutsägbara boendelösningar för de som lämnar en 
våldsam och farlig tillvaro.  
  

Propositionsordning 
Ordföranden ställde de framställda förslagen till beslut mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag. 
  

Reservationer 
Henrik Falk (C) och Jan Jönsson (L) reserverade sig mot beslutet 
till förmån för det egna gemensamma yrkandet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/117-1 Tjänsteutlåtande - Bryt upp-program för 
våldsutsatta 
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§ 18 
Delegationsordning för socialnämnden  
Reviderad från och med 1 oktober 2024 
SOF 2024/343 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner att den reviderade 

delegationsordningen ska gälla från och med den 1 oktober 
2024. 

2. Beslut som fattas med stöd av delegationsordningen ska 
anmälas i den ordning som anges i delegationsordningen. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Socialnämnden kan med stöd i kommunallagen 6 kap 5 § uppdra åt 
en anställd inom kommunen eller regionen att besluta på nämndens 
vägnar i ett visst ärende eller grupp av ärenden. 
 
I 6 kap 6 § anges om en nämnd med stöd av 5 § uppdrar åt 
förvaltningschefen inom nämndens verksamhetsområde att fatta 
beslut, får nämnden överlåta år förvaltningschefen att i sin tur 
uppdra åt annan anställd inom kommunen att fatta beslut s.k. 
vidaredelegation. Socialnämnden har 2024-06-11 fastslagit den nu 
gällande delegationsordningen. 
 
Det uppstår kontinuerligt behov av ändringar och kompletteringar i 
nämnders delegationsförteckningar. Ändringar och kompletteringar 
beror i allmänhet på ändringar i reglemente, lagstiftning, 
organisatoriska förändringar eller annat inom förvaltningen som 
påverkar beslutsfattande. Förvaltningen föreslår att nämnden 
godkänner delegationsordningen. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/343-3 Tjänsteutlåtande - Delegationsordning för 
socialnämnden 

 SOF 2024/343-3.1 Delegationsordning för socialnämnden 
fr.o.m. 1 okt 2024 
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§ 19 
Fyllnadsval till det gemensamma rådet för 
funktionshindersfrågor för socialnämnden, 
äldrenämnden och överförmyndarnämnden  
SOF 2022/646 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner inval av Christer Jerström till det 

gemensamma funktionhinderrådet för socialnämnden, 
äldrenämnden och överförmyndarnämnden för återstående 
tid av mandatperioden. 

2. Beslutet översänds till äldrenämnden och 
överförmyndarnämnden. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Funktionsrätt Stockholms stad har översänt förslag till 
fyllnadsnominering till den vakanta platsen i nämndernas 
gemensamma råd för funktionshindersfrågor för perioden 2023-
2026. 
 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner fyllnadsnominering 
enligt förslag från Funktionsrätt Stockholms stad. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2022/646-14 Tjänsteutlåtande - Fyllnadsval till det 
gemensamma rådet för funktionshindersfrågor för 
socialnämnden, äldrenämnden och överförmyndarnämnden 
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§ 20 
Inriktningsärende - Servicebostad för personer med 
funktionsnedsättning enligt SoL (Socialtjänstlagen) i 
Farsta  
Inriktningsärende 
SOF 2024/406 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner inriktningsärende gällande 

projektering av en servicebostad enligt SoL inom en del av 
fastigheten Farsta 2:1 på Färnebogatan i Farsta 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsnämnderna har tidigare haft ett ansvar för att öka antalet 
grupp- och servicebostäder i staden. Från och med budgetåret 2022 
övergick beställaransvaret för dessa bostäder till Socialnämnden. 
Detta inriktningsbeslut syftar till att fastställa vägledande principer 
och mål för planeringen och uppförandet av en servicebostad enligt 
SoL i Stockholm i enligt med stadens funktionsprogram för 
bostäder med särskild service SoL och LSS samt stödboende. 
I stadens boendeplan konstateras brist på bostäder för personer med 
funktionsnedsättningar enligt LSS och SoL, och behovet förväntas 
öka. Vid en del av fastigheten Farsta 2:1 på Färnebogatan planerar 
socialförvaltningen att beställa lokaler för ny servicebostad för 
stadsdelsförvaltningen att införhyra. 
Servicebostad omfattar tolv lägenheter samt en gemensamhetslokal 
för personal om totalt 564 kvm. 
I händelse av avslag på genomförandeärendet eller avslut av något 
skäl i ett senare skede direktfaktureras dessa uppstådda 
förgäveskostnader som uppgår till 100 000 kronor. Om projektet 
fortgår så läggs projekteringskostnader på hyran. Lägenheterna och 
gemensamhetslokalen erbjuds som hyresrätter med en total yta om 
564 kvm. 
Nettohyreskostnaden för servicebostaden uppgår till 120 kronor per 
lägenhet per dygn, förtydligas på sida 4. Beräknat tillträde till 
servicebostad är kvartal 1 2029. 
Farsta stadsdelsförvaltning föreslår att: 
Stadsdelsnämnden uppdrar åt Farsta stadsdelsförvaltning att 
fullfölja planeringen av ny servicebostad för vuxna enligt 
socialtjänstlagen (SoL) i kvarteret Farsta 2:1 på Färnebogatan till en 
uppskattad hyreskostnad om 1 700 000 kronor per år. 
Socialförvaltningen föreslår att: 
Socialnämnden godkänner inriktningsärende gällande projektering 
av en servicebostad enligt SoL inom en del av fastigheten Farsta 2:1 
på Färnebogatan i Farsta. 
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Handlingar i ärendet 
 SOF 2024/406-1 Inriktningsärende - Servicebostad för 

personer med funktionsnedsättning enligt SoL 
(Socialtjänstlagen) i Farsta  
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§ 21 
Skrivelse om stärkt stöd till prostituerade som utsätts för 
rån  
Svar på skrivelse från Liberalerna 
SOF 2024/393 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen om stärkt stöd till prostituerade som 
utsätts för rån 

 

Sammanfattning av ärendet  
Jan Jönsson (L) har i skrivelse från 2024-05-21 ställt frågor till 
socialnämnden angående stärkt stöd till prostituerade som utsätts för 
rån. 
 
Arbetet mot prostitution och människohandel är omfattande i 
Stockholms stad och sker i nära samverkan med polisen. 
Socialförvaltningen har flera verksamheter i egen regi som arbetar 
med frågan. Socialnämnden beviljar dessutom föreningsstöd till ett 
flertal ideella verksamheter som erbjuder stöd till målgrupperna 
som komplement till socialtjänstens verksamheter. Enligt statistik 
från polisen och Brottsförebyggande rådet är det inte möjligt att 
svara på om prostituerade allt oftare utsätts för våldtäkter, våld och 
rån. Socialförvaltningen har i tidigare remissvar ställt sig positiv till 
förslagen i betänkandet Ut ur utsatthet (SOU 2023:97) som bland 
annat handlar om exitprogram för målgruppen. 
 

Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L) lämnade ett särskilt uttalande: 
  
Som framgår av svaret på skrivelsen så har 
samverkansöverenskommelsen som upprättades mellan staden och 
polisen när Liberalerna styrde socialroteln, inneburit operativ 
samverkan och fler gemensamma arbetspass till gagn för utsatta för 
sexhandel. Det innebär att socialtjänstens medarbetare och polis 
tillsammans åker ut och möter målgruppen under sina arbetspass. 
Vi ställer oss därför frågande till uppgiften att det saknas data som 
stödjer påståendet att det nu sker en ökning av rån och våld mot 
prostituerade. I kontakt med poliser med god insyn i det 
uppsökande arbetet och som just samverkar med 
Socialförvaltningens uppsökare, framgår att de anser det helt 
uppenbart att det har skett en kraftig ökning vad gäller 
prostituerade som utsätts för våld. Socialförvaltningens egna 
medarbetare är i alltid med vid dessa uppsökande insatser. 
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Vi anser dock oaktat att det förstås är problematiskt att det inom 
polisens register saknas särskild kod för den här typen av 
brottslighet, vilket gör det svårt att belägga på en kvantitativ nivå. 
  
Slutligen vill vi rikta en uppmaning till den rödgröna majoriteten att 
säkerställa att staden har beredskap för att med kort varsel öka 
stödet till målgruppen prostituerade som utsätts för våld och andra 
brott. Det förebyggande arbetet är viktigt men staden behöver även 
ha möjlighet att vid behov stärka de riktade stödinsatserna, likt som 
för andra grupper som i perioder har behov av ökat stöd.  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/393-3 Tjänsteutlåtande - Skrivelse om stärkt stöd 
till prostituerade som utsätts för rån 

 SOF 2024/393-1 Skrivelse om stärkt stöd till prostituerade 
som utsätts för rån 

 

Sida 54 (64)



 
 

Socialnämnden 

 
 

Protokoll nr 9/2024 
 

2024-09-24 

§ 22 
Skrivelse om stärkt skydd och stöd för socialtjänsten  
Svar på skrivelse från Liberalerna 
SOF 2024/394 
 

Beslut  
1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Jan Jönsson (L) har i en skrivelse från 2024-05-21 ställt frågor till 
socialnämnden angående behovet av stärkt skydd och stöd för 
socialtjänsten. 
 

Särskilt uttalande 
Jan Jönsson (L), Andrea Hedin m.fl. (M) och Henrik Falk 
(C) lämnade ett gemensamt särskilt uttalande: 
  
Socialtjänstens medarbetare är väldigt utlämnade och utsatta i sin 
yrkesroll. Det är därför oroväckande att läsa att flera problem vi 
identifierade redan föregående mandatperiod fortsatt kvarstår. 
Skrivelsen grundar sig i problembild och önskade åtgärder från 
fackförbundet SSR och eftersom det är ett fackförbund främst för 
socionomer borde staden hitta vägar för att möta deras medlemmar 
i sin önskan om en bättre arbetsmiljö. 
  
Att det inte finns en kvalificerad säkerhetssamordnare i varje 
stadsdel är i sig anmärkningsvärt eftersom det var ett 
budgetuppdrag under tiden den grönblå majoriteten ansvarade för 
socialroteln. Det tillfördes riktade resurser till stadsdelarna just för 
detta ändamål och anledningen till uppdraget var att det saknades 
kvalificerad personal för att hantera de komplexa ärenden som hot 
och hat mot medarbetare innebär. 
  
Vi ställer oss även frågade till beskrivningen om arbetet med 
handlingsplanen. Enligt SSR har nämligen arbetet med arbetsmiljön 
närmast kollapsat ute i stadsdelarna. Med anledningen av detta vill 
vi påminna den rödgröna majoriteten att utvecklingsarbete 
gällande förbättrad arbetsmiljö för stadens socialtjänst är en 
levande och ständigt pågående process. Det finns åtgärder som 
staden kan vidta på egen hand utan att invänta ny lagstiftning. 
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Ersättaryttrande 
Maurice Forslund (KD) ställde sig bakom Liberalernas, 
Moderaternas och Centerpartiets särskilda uttalande. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/394-3 Tjänsteutlåtande - Skrivelse om stärkt 
skydd och stöd för socialtjänsten 

 SOF 2024/394-1 Skrivelse om stärkt skydd och stöd för 
socialtjänsten 
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§ 23 
Anmälningar för kännedom 
Beslut  
Nämnden lägger anmälningarna till handlingarna. 
 
Anmälda handlingar  

 Kontorsutlåtande - Remiss av Promemorian Bättre 
förutsättningar för att utveckla en kunskapsbaserad 
socialtjänst (Ds 2024:13) 

 Remiss - Promemorian - Bättre förutsättningar för att 
utveckla en kunskapsbaserad socialtjänst (Ds 2024:13) 
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§ 24 
Redovisning till Inspektionen för vård och omsorg 
beträffande Essinge HVB och Essinge akutboende  
Anmälningsärende 
SOF 2024/276 
 

Beslut  
1. Socialnämnden lägger redovisningen till handlingarna. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) genomförde den 21 mars 
2024 en tillsyn av socialnämndens verksamheter Essinge HVB och 
Essinge akutboende. Vid inspektionen konstaterade IVO ett antal 
brister gällande kontroll av registerutdrag, lämplighetsbedömningar, 
samt verksamhetens ordningsregler för de boende. Verksamheten 
har ändrat sina rutiner i enlighet med IVO:s synpunkter, men vill 
lyfta svårigheten att göra individuella riskbedömningar om det rör 
sig om en för verksamheten tidigare okänd tillfällig besökare. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/276-7 Redovisning till Inspektionen för vård och 
omsorg beträffande Essinge HVB och Essinge akutboende 

 SOF 2024/276-5 Beslut från IVO ang tillsynen av Essinge 
HVB 

 SOF 2024/276-4 Beslut från IVO ang tillsynen av Essinge 
akutboende  
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§ 25 
JO:s inspektion av Tillståndsenheten vid Socialnämnden 
i Stockholms stad  
Anmälningsärende 
SOF 2024/286 
 

Beslut  
1. Socialnämnden lägger anmälningsärendet till handlingarna. 

 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/286-3 Protokoll - Inspektion av Tillståndsenheten 
vid Socialnämnden i Stockholms stad den 9 och 10 april 
2024 
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§ 26 
Länsstyrelsens verksamhetstillsyn enligt lag (2018:2088) 
om tobak och liknande produkter (LTLP) samt lag 
(2022:1257) om tobaksfrianikotinprodukter (LTN).  
Anmälningsärende 
SOF 2024/151 
 

Beslut  
1. Socialnämnden lägger anmälningsärendet till handlingarna. 

 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/151-4 Beslut - Tillsyn enligt lag om tobak och 
liknande produkter samt lag om tobaksfria nikotinprodukter i 
Stockholms stad 
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§ 27 
Tillsyn av Eurenii Minne - hem för vård eller boende 
(HVB)  
Anmälningsärende 
SOF 2024/350 
 

Beslut  
1. Socialnämnden lägger anmälningsärendet till handlingarna. 

 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2024/350-4.1 Dokumentet 11548/2024-19 Beslut med 
brist är skickat från IVO Inspektionen för vård och omsorg 
(2/2) 
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§ 28 
Anmälan av protokoll och samverkan  
SOF 2023/631 
 

Beslut  
Nämnden lägger anmälan av protokoll och samverkan till 
handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 SOF 2023/631-41 Protokoll från tillståndsutskottet 2024-08-
21 

 SOF 2023/631-42 Protokoll från individutskottet 2024-08-27 
 SOF 2023/631-44 Protokoll från förvaltningsgruppen 2024-

09-18 
 SOF 2023/631-45 Protokoll från funktionshinderrådet 2024-

09-19 
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§ 29  
Redovisning av delegeringsbeslut  
Sammanfattning  
Inga delegationsbeslut anmäldes till detta sammanträde. 
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§ 30 
Övrigt  

Sammanfattning av ärendet  
Socialnämnden hade inga övriga frågor. 
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